
Referat skolebestyrelsesmøde Skolecenter Hirtshals – Horne Skole, 5. december kl. 17-20 

Mødeleder: Maria Øvrige deltagere: Pernille Bundgaard Jensen Afbud: Betina og Mikael Fraværende:  

 Emne  Hvem Indhold  

 

Tid Referat 

1 Generel 

orientering og 

siden sidst 

Lars Hvad rør sig lige nu i SCH, evt. 

opfølgning på tidligere punkter 

 

15 Lars orienterede om, at vi har ansat Mette Holm Christensen ½ tid i SCH til at 

varetage opgaver vedr. IT. Mette er oprindeligt lærer og arbejder den anden 

halvdel af tiden i Sindal Skolecenter med IT.  

Vores hjemmeside er opdateret/trimmet, så der ikke længere linkes til drev. 

Referater fra skolebestyrelsesmøder lægges ind som bilag.  

Vi er i øjeblikket i dialog med fagudvalgene om, hvordan vi bedst anvender og 

fordeler ressourcerne til de enkelte fag.  

Orientering om, at Hjørring Kommune er bevilget ca. 7 mio. kr. fra Villumfonden til 

indkøb af makerspaces, uddannelse af personale og ledere m.v. Projektet hedder 

”skolen ind i virkeligheden – virkeligheden ind i skolen”. 

2 ledige pædagogstillinger i Hirtshals er slået op. Samtaler 13. december.  

Orientering om, at julegaven til personalet i år også er en biotur. Det bliver d. 8. 

januar. Bestyrelsen inviteres med. Det afklares d. 18. december, hvilken film der får 

flest stemmer. Lars skriver ud til bestyrelsen, når dette er afklaret.  

2 Valg af forældre-

repræsentanter til 

ansættelsesudvalg 

Lars Der skal udpeges 1-2 forældre 5 Der er møde i ansættelsesudvalget tirsdag d. 16. januar kl. 14 i Hirtshals, hvor der 

vælges kandidater til 1. samtale 

Samtale 1 er mandag d. 22. januar kl. 16 og frem. 

Samtale 2 er mandag d. 29. januar kl. 16 og frem 

Betina og Louise Møller blev udpeget som repræsentanter fra skolebestyrelsen. 

 



3 SCH som fagligt 

fyrtårn for 

praksisnær 

undervisning 

Lars Lars orienterer om foreløbigt 

kommissorium vedr. Byrådets 

ønske om at se på, om SCH skal 

være fyrtårn for praksisnær 

undervisning.  

Det forventes, at BFU-udvalget i 

december godkender et endeligt 

kommissorium, hvor den 

kommende proces er beskrevet.  

Lars fremlægger det, han ved på 

tidspunkt for mødet.  

20 Lars orienterede om det foreløbige kommissorium og tidsplan. 

Det forventes, at BFU-udvalget godkender kommissoriet 18. december.  

Lars, Pelle, Helle, Jørgen og Pernille indgår i en arbejdsgruppe sammen med 

forvaltningen og erhvervsplaymaker.  

Derudover inddrages repræsentanter fra det lokale erhvervsliv, garantipartnere, 

ungdomsuddannelser m.v.  

Grundlæggende handler det om, at byrådet ønsker at undersøge, hvorvidt SCH i 

endnu højere grad kan være fyrtårn for praksisnær undervisning og samarbejde 

med erhvervslivet. 

BFU-udvalget er meget optaget af, at der sker en bred inddragelse, således især 

medarbejderne selv kan ”se sig selv” i evt. fremtidige tiltag. 

En del af skolebestyrelsesmødet d. 8. februar i Hirtshals handler om inddragelse af 

bestyrelsen. Dette møde ændres, så det bliver fra 17.30-20.30.  

Kl. 20-20.30 præsenteres endeligt forslag til budget 24.  

4 Budget 2024  Pernille og Lars fremlægger 

foreløbigt bud på udmøntning af 

budgettet for 2024. 

Dette indstilles til godkendelse 

på mødet 8. februar. 

40 Pernille og Lars gennemgik forudsætningerne for budget 2024 og den foreløbige 

udmøntning af det.  

Samlet set ser vi ind i et solidt budget, hvor der planlægges med at 2024 går i nul.  

Bestyrelsen ønsker indsigt i, hvad vi får for de midler, der er afsat til Sistema 

samarbejdet.  

Lars sender beskrivelse af samarbejdet til bestyrelsen og sørger for at høre de 

relevante musiklærere om deres erfaringer med Sistema.   

5 Mobilpolitik i SFO Lars Tidligere har bestyrelsen 

besluttet, at skolerne er mobil-

fri. 

Lars har fået en henvendelse, 

om dette også gælder for SFO. 

20 I efteråret 2022 besluttede skolebestyrelsen, at skolen skulle være mobilfri. 

Spørgsmålet er, om dette også skal gælde for SFO-tiden.  

Lars fortalte om nuværende praksis. 

Sagen har været drøftet i MED-udvalget, som umiddelbart anbefaler, at også SFO-

tiden er mobilfri.  



MED-udvalget har også drøftet 

det og kommet med anbefaling. 

Lars fortæller om nuværende 

praksis, og bestyrelsen drøfter, 

om nuværende praksis kan 

fortsætte eller om SFO-tiden 

også skal være helt mobilfri. 

Der opleves en udfordring i, at flere og flere børn har et ur, der kan mange af de 

samme ting som en mobiltelefon.  

Anbefalingen er i den forbindelse, at forældrene anmodes om at indstille deres 

barns ur, så det ikke er ”online” i skole- og SFO tiden.  

Bestyrelsen besluttede, at SFO-tiden også er mobilfri fremadrettet. Samtidig bakkes 

der op om at forældrene indstiller deres barns smartwatch i ”skolemode”.  

Vi spiser ca. kl. 18.30 

6 Status vedr. 

arbejde med 

mellemformer 

 Orientering fra Lars om 

igangværende processer med at 

arbejde med mellemformer som 

er en mellemting mellem 

special- og almentilbud. 

15 Lars orienterede om, at det fortsat går godt med de forskellige tiltag vedr. 
mellemformer i hhv. Hirtshals og Tornby. 

Der arbejdes på at starte noget op i Horne.  

Vores vision er, at flest mulige elever fra vores distrikt tilbydes et passende 
undervisningstilbud i elevernes nærmiljø, der udvikler deres sociale, personlige og 
faglige kompetencer mest muligt. Det er vigtigt, at eleverne oplever sig inkluderet 
både socialt, personligt og fagligt; ikke kun fysisk. 

Vi tror på, at vi nogle gange kommer længere med at investere i stedet for at 
visitere.  

Men midlerne skal komme et sted fra. Konkret har vi netop ”omkonverteret” 
budgetlagte visiteringer til ansættelser af pædagoger til fase 1 i Hirtshals. 

7 Værdiregelsæt og 

antimobbestrategi 

 

 Bestyrelsen er tidligere kommet 

med input. Disse har været 

drøftet i MED-udvalg d. 23. 

november, som bakker op om 

bestyrelsens input. 

Bestyrelsen beslutter de 

endelige formuleringer. 

15 Den reviderede antimobbestrategi vedtaget.  

8 Evt.   10 Ønske om at genindføre fastelavn på Hirtshals Skole. Der bør kunne skaffes tønder 

fra sponsorer. Lars undersøger baggrunden for, at dette er ophørt i sin tid.  



 

Marie oplyser om, at Hjørring Ungdomsskole gerne hører fra folkeskolerne, hvis der 

skal udbydes nogle alternative aktiviteter til dem, de i forvejen udbyder.  

Skolefoto – kan det lade sig gøre, at de bliver leveret, så forældrene ikke skal til 

Hjørring? 


